
Kestävä kehitys -ryhmä 24.10.2024 

Konsortion jorystä 

- Jory on hyväksynyt ryhmän ehdotukset budjettiin (vierailu, koulutus) 
- Logo-asia etenee, tulossa AMKIT-logo ryhmän nimellä mahdollisesti jo alkuvuodesta 

Työkirjan käyttöönotto kirjastoissa: tilannekatsaus 

- SAMK: tämä asia todennäköisesti siirtyy ensi vuoteen. Aikataulua ei olla tehty. 
- Kareliassa tulossa käsittelyyn marraskuun lopussa (ennakkotehtävä) 
- Haaga-Heliassa otettu työkirja käyttöön, mutta aikatauluissa mutkia matkassa. Haaga-helian 

keke-koordinaattorit 
- HAMKissa aloiteltu keke-toimintaa 
- Savoniassa käyty läpi ideapankkia ja pohdittu mitkä sopisivat oman kirjaston käyttöön 
- Centriassa ei olla vielä päästy konkretiaan työkirjan kanssa, mutta keke-asiat etenemässä myös 

organisaatiotasolla 
 Muistutetaan asiasta vielä joulukuun konsortion uutiskirjeessä 
 Kreodi-artikkeli? dl n. marraskuun puoliväli (tai vuoden 2025 eka numero 

 Noora tekee OneDrive-pohjan 
 Yleistä – kirjastojen kokemukset - pohdinta 

 

Viestintäkampanja, kokemukset ja seuraava teema 

- toteutuiko kampanja, kokemuksia 
o SAMKssa  tämä Arvosta kirjaa meneekin yllättäen viikolle 47, ( 18. -19.11. )  asia 

tuli   yllättäen esille reilu viikko sitten,  tulossa onkin opiskelijoiden HyvinvointiTori. 
Kirjastomme osallistuu tuolloin tapahtumaan. Tiedottaminen  tapahtuu Viestinnän kautta, 
sekä kampuksilla käytävien  sähköisillä infotauluilla. Tarjolla uusia muun 
muassa  kirjanmerkkejä,  lyijykyniä,  ja sen semmoista kirjaston ”tavaraa”.  

o Kareliassa nostettu esiin esim. lainamääriä, näitä hyvä nostaa säännöllisesti esiin 
o Centriassa sisältöpainotteinen näkökulma: kirjanäyttely keke-kirjoista arvosta kirjaa -

teemalla sekä somepostaus 
o Savoniassa esimerkkejä kirjojen kierrosta e-aineistojen näkökulmasta. Myös laajemmin 

kirjaston keke-työstä 
o HH mainoksia ja uutisissa. Luetuimmat painettu ja e 
o HAMKissa tiedotettu kampanjasta, voidaan hyödyntää myöhemmin 
o Metropoliassa myöhemmin syksyllä 
o Laureassa top 10 lainatuimmat 

 ehdotus seuraavaan (2025?): ideointi yhdessä/toteutus ns. alaryhmässä, Kaisu ja Julla sekä muut 
kiinnostuneet 

o hyvä mahdollisuus tuoda oman organisaation näkökulma materiaaleihin 
 Seuraavassa kampanjassa tiedotus kampanjasta koko amk-listalle 

Onko muutoin tarvetta alaryhmille eri toteutuksiin/teemoihin? 

- voidaan miettiä tapauskohtaisesti 

 

Green Library Award -osallistuminen 



- https://www.ifla.org/news/ifla-green-library-award-2025-call-for-submissions/ 
- Pohditaan osallistumista, saadaanko kirjastoilta riittävästi kokemuksia työkirjasta 
- Esitykseen panostaminen, dl 31.1.2025 

Koulutussuunnittelu vuodelle 2025 

- budjetti ok  
- HAMK aihetoiveet Katjalta:  

o Tekoäly ja kestävä kehitys, Google ja kestävyys,  
o e-aineisto vs. painettu kirja, 
o median ja muiden tiedonlähteiden käyttö, feikkiuutisten tunnistaminen ja lähdekritiikki, 
o DEIA ja kirjastot ja  
o työhyvinvointi kirjastoissa. 

- lähitapaaminen / benchmarkkausvierailu? -> pohditaan joulukuussa/tammikuussa tarkemmin 
- Leena: Vihreän kirjaston (https://www.kirjastot.fi/vihreakirjasto?language_content_entity=fi) 

toiminnasta vierailija ryhmäämme? Hyvistä käytänteistä tai kokemuksista kertomaan?  
- 2025 tulossa AMKIT-verkostopäivä verkossa, se voisi olla potentiaalinen paikka keke-puhujalle -> 

ensi vuoden alun asialistalle 
o koulutusta voisi pohtia myös yhteistyössä esim. tekoälyryhmän kanssa 

 
Seuraava palaveri 3.12.2024 klo 10:00 
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